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CONCEPT 
Verslag van de openbare raadsvergadering van de gemeente Wijchen ge-

houden op 6 november 2014 om 16.00 uur in het Kasteel te Wij-
chen 

 
Voorzitter Burgemeester, dhr. mr J.Th.C.M. Verheijen 
  
CDA Dhr. M.C.H. Klaus (fractievoorzitter) 
 Dhr. B.G.B. Derksen 
 Mevr. E.J.M. van Haren – van Beek 
 Dhr. M.P.P. Wintjes 
D66 Mevr. E.H.W.M. Dauphin (fractievoorzitter) 
 Dhr. W.G.M. Brink 
 Dhr. C.K. van Galen 
Kernachtig Wijchen Dhr. G.W.R. Gerrits (fractievoorzitter) 
 Dhr. R.L.A. Albersnagel 
 Dhr. W.J. van den Boogaard 
 Dhr. A.A.A.M van Bronkhorst 
 Mevr. J.C.M. Joling 
 Mevr. R. Loermans 
 Mevr. S.A.A.M.G. van der Put 
 Dhr. R.J. Reijnen 
 Dhr. J.J. Tap 
 Dhr. P.P. Verbeeten 
Lokale Dorpspartijen Dhr. A.J. van Kuppeveld (fractievoorzitter) 
PvdA Dhr. P.G.W. Gatzen (fractievoorzitter) 
 Dhr. T.T.M. Burgers 
 Mevr. Z. Osman 
Sociaal Wijchen Mevr. D.J.T. van den Bos (fractievoorzitter) 
 Dhr. J.P. de Kievit 
VVD Dhr. N.G. Derks (fractievoorzitter) 
 Dhr. R.J.L. Boumans 
 Mevr. A.C.M. Vroom 
  
Raadsgriffier Mevr. A.B. Berendsen 
  
Wethouders Dhr. R.W.M. Engels, dhr. P.L.J. Loermans, 

mevr. A.M.J. Schaap dhr. M.J.F.J. Thijsen 
  
Afwezig Dhr. M.A.J. Verharen 
  
Publiek 25 personen 
  

 
1. Opening en inspreken burgers 
De voorzitter, burgemeester Verheijen, opent de vergadering en heet alle aanwezigen van harte 
welkom. Hij vraagt om een moment van bezinning.  
De heer Albersnagel heeft laten weten later te zullen komen. De heer Verharen is met bericht 
van verhindering afwezig. 
 
De voorzitter geeft het woord aan de heer Grootveld. 
 
De heer Grootveld spreekt in namens een groot aantal bewoners van de 40ste en 42ste straat 
Kerkeveld. De bewoners maken zich zorgen over de verkeersveiligheid. Sinds de Huurlingsedam 
geopend is, is het verkeer gigantisch toegenomen, met name in de spitsuren. De bewoners 
hebben gevraagd de wens kenbaar te maken om te komen tot een tweede ontsluiting van Ker-
keveld richting de Graafseweg. Hierover is al veel gesproken.  



 

Verslag openbare raadsvergadering d.d. 6 november 2014  pagina 2 van 20 

75% van de bewoners geeft aan dat soms sprake is van een bijna onhoudbare situatie voor 
kinderen en fietsers. Auto’s die doordrukken en voetgangers in gevaar brengen. Het is niet al-
leen belangrijk voor de bewoners van de 40ste en 42ste straat - ook voor een groot deel van Ker-
keveld - dat er vanuit de Zuiderdreef een ontsluiting komt en er iets op de rotonde gebeurt. In 
het wijkcentrum is een bijeenkomst geweest. De heer Groothuis dringt erop aan dat de raad 
nadrukkelijk nadenkt in inhoudelijke en financiële zin over de tweede ontsluiting Kerkeveld rich-
ting de Graafseweg. 
 
De voorzitter dankt de heer Grootveld voor zijn betoog. 
 
2. Vaststellen agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
 
3. 14 AZ 060  Behandeling begroting 2014 
De voorzitter meldt dat in het presidium is afgesproken dat per fractie de spreektijd 10 minuten 
is. De spreekvolgorde wordt door loting bepaald. Hij geeft allereerst het woord aan de heer 
Klaus van het CDA. 
 
- Eerste termijn van de raad 
 
CDA 
De heer Klaus noemt Wijchen een zelfstandige, bruisende gemeente, waar het goed vertoeven 
is. Een halfjaar na de verkiezingen ligt de begroting voor. Wat opvalt is dat veel beloften niet 
worden ingevuld. Wijchen wordt onderdeel van de MGR, waaronder het werkbedrijf valt en 
hiermee zijn de eerste haarscheurtjes zichtbaar in de zelfstandigheid. De huidige coalitie noemt 
in de beslisnota zelfs over het woord fusie. Wat het CDA betreft moet Wijchen Wijchen blijven. 
Samenwerken is prima en noodzakelijk, maar dit mag niet ten koste gaan van de zelfstandig-
heid. Hij roept op Wijchen de rol van vooruitgeschoven post van het landelijk gebied te laten 
vervullen, ervoor te zorgen dat Wijchen vanuit de participatiewet taken toebedeeld krijgt en er 
sprake is van een hybride samenwerkingsvorm met collega’s in de regio.  
Bijna alle partijen hebben beloofd de lokale lasten laag te houden. Door het college wordt echter 
voorgesteld de OZB te verhogen. Omdat de gevolgen van de crisis nog voelbaar zijn en veel sa-
larissen nog op de nullijn staan, is dit extra bezwaarlijk. De fractie van het CDA dient een 
amendement in om de OZB niet te verhogen en op de nullijn te houden. 
Steeds meer inwoners en ondernemers zetten zich actief in. In Wijchen bestaat een bloeiend 
verenigingsleven. De CDA-fractie dient samen met Kernachtig Wijchen, PvdA en VVD een 
amendement in voor een bijdrage aan de rijhal in Bergharen. 
Eén van de grootste evenementen in Wijchen is de doorkomst van de vierdaagse. Het CDA is er 
voorstander van om, nog meer dan tot nu toe, verenigingen te betrekken bij de uitvoering, met 
name bij de muzikale ondersteuning. De fractie stelt voor om bij grote evenementen meer ge-
bruik te maken van de Wijchense muziekverenigingen en roept het college op in een motie mu-
ziekverenigingen hiertoe uit te nodigen.  
Er zijn veel activiteiten onder inwoners, allerlei samenwerkingsgroepen, leefbaarheidsgroepen, 
werkgroepen bij de DOP’s. Ook worden veel individuele initiatieven genomen. De CDA-fractie 
dringt erop aan dat initiatiefnemers geen jaar op antwoord hoeven te wachten en actieve bur-
gers niet aan de zijlijn te laten wachten tot de gemeente ergens aan toe is. Het CDA heeft al 
vaker opgeroepen werk te maken van werk. De investering in Workfast was gering ten opzichte 
van het resultaat. Er is het tienvoudige bespaard. Hij begrijpt niet dat het cliëntenbestand gro-
ter was dan verwacht. De mensen waren al bekend en zaten in de WW.  
Wijchen 21 loopt niet zoals verwacht. Er is alleen nog sprake van proefballonnen. De ICT is niet 
meer aan de orde. De huisvesting is een eigen leven gaan leiden. De heer Klaus is van mening 
dat de huisvesting de organisatie moet volgen, die op haar beurt de klant volgt.  
Dit is ook van toepassing op de leefbaarheid in de kleine kernen en het buitengebied. De ruimte 
voor agrariërs moet in evenwicht zijn met andere gebruikers. Daar horen ook de voorzieningen 
bij. Bij de kaderbrief is al gepleit voor een reservering van € 1 miljoen voor snel internet in het 
buitengebied. In de begroting is € 100.000 opgenomen voor communicatie en onderzoek.  
De fractie van het CDA dient een amendement in om extra middelen uit te trekken en in het 
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buitengebied daadwerkelijk snel internet uit te rollen d.m.v. een renteloze lening aan de stich-
ting.  
Er moet samengewerkt worden met alle betrokkenen in het kader van veiligheid. De woning-
bouw is in de afgelopen jaren redelijk doorgegaan. Als gemeente moet men leren van fouten uit 
het verleden. In Kerkeveld moesten achteraf voorzieningen worden aangelegd zodat inwoners 
goed en veilig de wijk in en uit konden. Nu de Huurlingsedam gebouwd is, speelt dit opnieuw. 
Er is bij de ontwikkeling geen rekening gehouden met de bereikbaarheid van voetganders en 
kinderen. Er wonen veel gezinnen in de jongste wijk van Wijchen. Ondanks het verzoek is er 
nog geen voetpad aangelegd. De fractie van het CDA dient een amendement in waarin wordt 
voorgesteld een verhard voetpad aan te leggen van de Huurlingsedam richting het centrum.  
De burger weet wat hij wil en wil zo min mogelijk door de gemeente gefrustreerd worden; hij 
wil serieus genomen worden. De heer Klaus dringt erop aan dat Wijchen 21 wordt ingezet. Het 
is tijd om gewoon te doen. 
Wijchen, een zelfstandig trots dorp, waar je niet om heen kan. 
 
Sociaal Wijchen 
De heer De Kievit wil de betrekkelijkheid aantonen van de discussie rond de begroting. Hij heeft 
inmiddels 8 begrotingsvergaderingen meegemaakt. Het patroon is steeds hetzelfde. De raad 
wordt overstelpt met moties en amendementen, felle debatten en in de loop van de avond 
wordt een groot deel van de moties overbodig of sympathiek genoemd en af geserveerd. De 
raad drinkt vervolgens een glas op de goede afloop.  
In november 2013 werden moties/amendementen ingediend voor een bedrag van € 150.000 
(gratis WIFI, stimuleringsfonds, revolving fund Hoevelaken, glasvezel in het buitengebied). Het 
ging 0,2% van de totale begroting van € 73 miljoen en de raad heeft hier een andere besteding 
aan kunnen geven. Bij de begroting 2014 betrof het € 230.000, 0,3% van de begroting.  
De heer De Kievit is van mening dat indien partijen open staan voor elkaars voorstellen, er nog 
99,5% van de begroting goedgekeurd wordt. Dit jaar gaat het om € 500.000 van € 83 miljoen. 
De fractie van Sociaal Wijchen wil het dit jaar anders doen en roept de andere fracties op elkaar 
dingen te gunnen en niet in een triviale politieke discussie elkaar de vliegen af te vangen. 
Door Sociaal Wijchen worden twee goede voorstellen gedaan: onderzoek naar verruiming van 
de regeling voor zonnepanelen voor dorpshuizen en wijkcentra en 65+ goedkoop in de bus.  
Sociaal Wijchen roept het college op te onderzoeken welke mogelijkheden er zijn om het finan-
cieel mogelijk te maken meer zonnepanelen te plaatsen. Dit zal bijdragen aan de doelstelling 
om in 2040 energieneutraal te zijn. 
Het tweede voorstel “65+, goedkoop in de bus” gaat ervan uit dat 1/3 van de 6.500 ouderen 
(65+) gebruik maakt van het openbaar vervoer. Voor een deel van de ouderen is dit financieel 
niet altijd haalbaar. De fractie van Sociaal Wijchen refereert aan de oplossing die in Nijmegen is 
gevonden. De 65+-ers krijgen voor een bedrag van € 25 een jaar lang de mogelijkheid om kos-
teloos te reizen met de bus binnen de stadsregio. BRENG / Connexxion wil dit ook voor Wijchen 
uitvoeren met behulp van middelen uit kaartverkoop en subsidie van de gemeente. De bijdrage 
van de gemeente wordt voor 2015 ingeschat op € 50.000. Het zou fantastisch zijn wanneer 
hierdoor de 65+-ers hun actieradius kunnen vergroten en actief kunnen deelnemen aan de sa-
menleving.  
De heer De Kievit pleit ervoor dat de fracties elkaar dit jaar wat gunnen ten behoeve van de in-
woners van Wijchen. Dat is waar de volksvertegenwoordigers voor staan.  
 
VVD 
De heer Derks heeft in de afgelopen periode nagedacht over zijn betoog voor de begrotingsbe-
handeling. Tijdens een voetbalwedstrijd bij Alverna vroeg een van zijn vrienden hem of hij vond 
dat de begroting voor een liberaal als hij goed genoeg was.  
Het coalitieprogramma is begin dit jaar met veel enthousiasme omarmd. Belangrijke aspecten 
waren: de menselijke maat, minder overheid, meer samenleving. De menselijke maat staat 
voor mensen in hun kracht zetten en verantwoordelijkheid te laten nemen; hen in staat te stel-
len verbindingen te leggen met anderen. De samenleving drijft op de verenigingen. Kinderen 
kunnen naast school ook leeftijdsgenoten leren kennen. De verenigingen dragen bij aan nor-
men, waarden en gezelligheid. Samen met de PvdA heeft de VVD een amendement opgesteld 
waarin wordt voorgesteld subsidie toe te kennen aan AWC voor een jeugdhonk.  
De menselijke maat geldt ook m.b.t. ouderen. Daarom juicht de VVD toe dat de PvdA en Lokale 
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Dorpspartijen een motie indienen om een wijkcentrum in het centrum van Wijchen te realise-
ren.  
In de afgelopen jaren is het daadwerkelijk gelukt om de overheid te verkleinen. Er zijn 10% 
minder ambtenaren. Dit is geen doel op zich, maar een middel om efficiënter en effectiever te 
werken. De verhuizing naar het pand van de Rabobank scheelt de gemeente € 200.000 per jaar 
en dit past binnen het streven naar een kleinere overheid en betere dienstverlening. Na enkele 
jaren overschot zou een deel terug gegeven kunnen worden aan de mensen. Gezien het coali-
tieakkoord en de zware zorgtaken die richting de gemeente komen, vindt de fractie de indexatie 
van lasten voor nu acceptabel.  
De heer Derks is blij met het streven naar minder onnodige regels. Hieraan kan bijdragen wor-
den door de toeristenbelasting voor jeugdverenigingen af te schaffen. De verenigingen dienen 
niet belast, maar gekoesterd te worden. De fractie dient een amendement in. 
Wijchen moet bruisen, ondernemers moeten zich prettig voelen en er moet voor de mensen iets 
te beleven zijn. De VVD-fractie pleit voor een extra investering in evenementen rondom de 
vierdaagse en andere evenementen. De vrijwilligers nemen een belangrijke positie in en zijn het 
sociale gezicht van Wijchen. Zij moeten geholpen worden wanneer dit nodig is. De fractie stelt 
voor om de blauwe loods die nu op de Dorsvlegel staat, anders in te zetten en dient een amen-
dement in om het mogelijk te maken de loods te verplaatsen en beschikbaar te stellen voor 
verenigingen.  
Met betrekking tot de kwaliteit van de openbare ruimte is een bezuiniging toegepast en de VVD-
fractie stelt voor deze terug te draaien. Samen met Kernachtig Wijchen en PvdA dient de fractie 
een amendement in.  
De vraag of hij als liberaal tevreden is met de begroting, kan de heer Derks met ja beantwoor-
den. Het is een begroting waarin Wijchen aan haar rol in de veranderende samenleving invulling 
geeft. De gemeente is financieel gezond. Ook ten aanzien van de drie pijlers: menselijke maat, 
de rol van de overheid en meer samenleving staat de begroting bol van ambitie. De heer Derks 
is trots op de begroting en de start van dit college.  
 
Kernachtig Wijchen 
De heer Gerrits neemt ook de menselijke maat als leidraad. Er zijn veel verschillende mensen, 
dus eigenlijk is er geen maat. Dit geldt ook voor de manier waarop men leeft, woont en werkt. 
De menselijke maat is niet vast. Het staat voor herkenbaar, bereikbaar, beïnvloedbaar, te over-
zien, vertrouwen en veilig. Tien jaar geleden is het crematorium voor gemeenschapsgeld ont-
staan door het vormen van mega scholen, - instellingen, - woningcorporaties etc.  
Welke burger is hier beter van geworden? De menselijke maat is de leidraad voor ontwikkelin-
gen, innovatie, voor succesvolle keuzes, regionale samenwerking etc.  
Voor de ambities van de raad en de samenleving ligt er een hele uitdaging. De raad moet blij-
ven sturen, pragmatische keuzes maken. Het blijft maatwerk en dus mensenwerk. De leidraad 
is de menselijke maat. 
Wijchen heeft een goede buur. Een sterke stad verdient een sterk ommeland. De wereld is in 
beweging. Wijchen met niet achterover leunen en moet luisteren naar signalen, het land van 
Maas en Waal intrekken, kansen zoeken. Kernachtig Wijchen heeft zich kritisch opgesteld naar 
de gemeenschappelijke regelingen en blijft van mening dat Wijchen zuinig moet zijn op datgene 
wat past bij een zelfstandig Wijchen.  
Aan de transities is hard gewerkt. De gemeente krijgt minder geld van het rijk, maar moet de 
taken overnemen. De fractie van Kernachtig Wijchen heeft vertrouwen in de toekomst, maar 
beseft dat er leerpunten komen. Er moeten keuzes gemaakt worden; de fractie blijft staan voor 
herkenbaar, bereikbaar, beïnvloedbaar, te overzien, te vertrouwen, veilig en voorop de mense-
lijke maat. 
De fractie van Kernachtig Wijchen is enthousiast over het plan om te verhuizen naar de Rabo-
bank. De aandacht voor de essentie van Wijchen 21 mag echter niet verslappen. De overheid 
moet de samenleving faciliteren. De burger moet het verschil kunnen merken. 
Er is veel gesproken over de infrastructuur. Een tunnelvisie is niet best, maar een visie op een 
tunnel is iets anders. Sinds de jaren 70 wordt hier al over gesproken. Het verkeer op de weg en 
het spoor wordt steeds drukker, de regiorail komt eraan en ook de brug bij Ravenstein dreigt er 
te komen. De tijd is rijp nu door te pakken. De tunnel is een toekomstvaste investering. Wij-
chen kan dit niet alleen betalen en heeft de Stadsregio, Prorail en de Provincie hierbij nodig. Er 
moet een goede afweging komen m.b.t. locatie en kosten.  
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Voor de zomer moet de discussie gevoerd zijn. Wat Kernachtig Wijchen betreft dient ook ge-
sproken te worden over de tweede ontsluiting van Kerkeveld en over de renovatie van het Oos-
terpark. De menselijke maat is hierbij essentieel. De inwoners en samenleving dienen centraal 
te staan in het proces en bij de oplossing. 
Leefbaarheid betreft de aantrekkelijkheid van de omgeving, de aanwezigheid van groen, de 
verdeling van woningen en de voorzieningen van belang, maar ook hoe de samenleving hiermee 
omgaat. De gemeente hecht veel waarde aan de dorpsontwikkelingsplannen, waarin is opgeno-
men waar groen komt, waar stenen, wat kansen zijn om ruimte in de toekomst anders te ge-
bruiken. De gemeente moet het goede voorbeeld geven. Samen met de PvdA en de VVD dient 
Kernachtig Wijchen een amendement in om het onderhoudsniveau van de verhardingen te ver-
hogen. 
De fractie wil investeren in verenigingen en initiatieven die iets extra toevoegen, zoals het 
jeugdhonk bij AWC. Soms komt een burgerinitiatief niet van de grond, zoals Schaarweide. De 
heer Gerrits informeert naar de stand van zaken. Er zijn ook succesverhalen, zoals het hospice.  
Tot slot complimenteert de heer Gerrits het college en de ambtenaren die hebben bijgedragen 
aan deze begroting. De grote thema’s zijn hierin verwerkt en de rem op de uitgaven heeft ge-
werkt. Dit compliment gaat eveneens uit naar voorgaande colleges. De fractie van Kernachtig 
Wijchen maakt zich ook zorgen, bijvoorbeeld over de huishoudelijke zorg, Breed, kosten voor de 
bijstand. De rekbaarheid die Wijchen eerder heeft laten zien moet vastgehouden worden: klaar 
om te wenden, met de menselijke maat als leidraad. 
 
D66 
Mevrouw Dauphin spreekt haar waardering uit voor de begroting van dit college. De gemeente 
is financieel gezond en heeft de crisis goed doorstaan. De gemeente heeft in de afgelopen jaren 
geen risico’s genomen en dit pakt goed uit. Het heeft ook een keerzijde. Op ICT-gebied is Wij-
chen niet klaar voor de toekomst en kan niet aansluiten bij de ICT in de regio. Er is sprake van 
een snelle digitale wereld en de vraag is of de opgelopen achterstand nog in te halen is. Zaken 
zoals digitaal loket, digitale brievenbus, begrotings apps, de buitenbeter app: Wijchen is niet 
klaar voor de digitale toekomst en het digitale nu.  
De transities vragen veel van de kwaliteit van gegevens. Snel en veilig toekennen van zorg. Om 
versnippering te voorkomen wordt gestreefd naar één regisseur in één gezin. Gekeken dient 
ook te worden naar de bescherming van de informatie. De fractie van D66 zal in 2015 de ont-
wikkelingen op het gebied van de privacy kritisch blijven volgen.  
Wat de fractie betreft is een solide begroting een randvoorwaarde, geen doel. Wijchen mag best 
een beetje blinken, risico nemen om verder te komen en hoeft geen genoegen te nemen met de 
status quo.  
Nederland liep altijd voorop wat tolerantie en gelijkheid betreft. Dit ziet mevrouw Dauphin 
steeds meer verloren gaan. Men is minder tolerant dan ooit tevoren. Er is weinig plaats voor 
nuance. Zelfs in de raad wordt niet gezocht naar overeenkomsten, maar worden kleine verschil-
len opgeklopt en vergroot. Wijchen moet een veilige plaats zijn voor iedereen. D66 heeft ervoor 
gepleit de regenboogvlag te hijsen wanneer hier aanleiding toe is en dient een motie in. Met het 
hijsen van de vlag laat Wijchen zien dat discriminatie op seksuele geaardheid niet getolereerd 
wordt en Wijchen een veilig plaats is voor alle inwoners.  
De wereld verhardt, ook het debat. Kunst lijkt alleen nog maar te mogen wanneer het geld op-
brengt. Mevrouw Dauphin is ervan overtuigd dat kunst in alle vormen een bijdrage levert aan 
de wereld. De overheid kan kunst laten floreren of laten sterven. In het coalitieakkoord is ge-
lukkig oog voor kunst. Het is van belang dat het kunst en cultuurbeleid zich richt op de toe-
komst en de jongeren. Er zijn veel plannen waarin de gemeente actief kan meedenken met jon-
ge inwoners. De overheid kan zich opstellen als partner in het creëren van bloeiend kunst en 
cultuurklimaat. 
Er moeten beslissingen genomen worden om de doelstelling om in 2040 energieneutraal te zijn 
te halen. Het beleid is niet vooruitstrevend en er worden weinig risico’s genomen. Dit mag stel-
liger wat D66 betreft. Het is tijd voor actie. In de discussie over windmolens en zonnepanelen 
gaat het te vaak over financiële of andere bijzaken. Het moet gaan over hoe ervoor gezorgd kan 
worden dat onze kinderen en kleinkinderen in gezondheid kunnen leven. Alleen de overheid kan 
garanties geven voor toekomstige generaties.  
Het scheiden van restafval is een kleine stap, maar het werkt efficiënt. Het is daarnaast moge-
lijk om incontinentiemateriaal, blik en drankkartons in te zamelen. Wanneer het doel is de ver-
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vuiler te laten betalen, dan moet er een zorgvuldig en foutloos systeem zijn. De overheid moet 
kunnen garanderen dat de afrekening en factuur voor 100% klopt. D66 dient hiertoe een motie 
in.  
Wijchen staat er financieel gezond. Wat D66 betreft is het tijd ook naar de inkomsten te kijken. 
Vaak hoort de gemeente te laten over beschikbare subsidies en gaan kansen voorbij. D66 pleit 
voor een doorlopende subsidiescan.  
De fractie vindt een solide begroting een randvoorwaarde. Voorkomen moet worden dat de be-
groting uitzet als dit niet strikt noodzakelijk is. De motie voor het hijsen van de regenboogvlag 
hoeft niets te kosten. D66 heeft alvast een vlag gekocht en biedt deze aan het college aan. 
 
PvdA 
De heer Gatzen ziet de begroting en financiering als de weg naar de toekomst. De stip op de 
horizon is het coalitieakkoord. De weg is langer dan alleen 2015. Wanneer vandaag een ver-
keerde afslag genomen wordt, dan is sprake van een valse start. De wethouder neemt geen 
verkeerde afslag, maar een andere, naar Tynaarlo. Hij kan er trots op zijn dat hij afscheid 
neemt, terwijl deze begroting voorligt. Er is sprake van verstandig beleid. Hij feliciteert wethou-
der Thijsen met zijn benoeming.  
De weg naar een duurzaam energieneutraal Wijchen loopt tot 2040. Er zijn drempels en dood-
lopende wegen: zonnepanelen en windenergie. Ook is sprake van discussie. De drempel kan 
niet alleen genomen worden door de gemeente, maar moet gedragen worden door de gemeen-
schap. Een doodlopende afslag is de uitputting van fossiele brandstoffen. De gemeente is ver-
antwoordelijk voor de toekomstige generaties.  
In de begroting is ambitie terug te vinden. In 2015 is een bedrag van € 300.000 opgenomen en 
vanaf 2016 structureel een bedrag van € 25.000. De heer Gatzen hoopt de routekaart naar de-
ze stip op de horizon snel te ontvangen.  
De PvdA staat voor solidariteit en voor een sociaal Wijchen. Iedereen moet gelijke kansen krij-
gen en heeft recht op hulp en een vangnet. Door de transities en andere maatschappelijke ont-
wikkelingen gaan mensen een spannende tijd tegemoet. Door het armoedebeleid is de gemeen-
te in staat om gezinnen extra middelen te geven, maar dit is niet de oplossing. Zij moeten de 
weg lopen naar werk. Dit is moeilijk te realiseren, de hoofdweg loopt naar dagelijks geluk, au-
tonomie etc. Het hebben van werk is de beste preventie voor veel rampspoed. Het niet hebben 
van een baan is frustrerend en werkt verlammend. Er zitten 600 mensen in de bijstand en zij 
hebben het moeilijk op deze weg. Het werkbedrijf is de extra rijstrook.  
Voor de zorg in huis wordt vanaf 1 januari de lokale weg gevolgd. Hij hoopt dat de sociale wijk-
teams hierin een belangrijke rol zullen kunnen vervullen. Zorgvuldigheid is belangrijk. Het hos-
pice in Wijchen gaat open en is tot stand gekomen met de hulp van veel vrijwilligers.  
De heer Gatzen wil de weg van de minste weerstand vermijden en voor 2015 een aantal nood-
reparaties uitvoeren. Er zijn in Wijchen goede zaken gedaan, het meerjarenperspectief is posi-
tief, maar de septembercirculaire is wat minder rooskleurig. De reserves en voorzieningen zijn 
op orde. De weg naar de toekomst moet leiden naar een nog mooier Wijchen. Mensen moeten 
goed en veilig kunnen wonen en verblijven. Met het coalitieakkoord heeft de fractie vertrouwen 
in de sociale agenda van de gemeente.  
2015 is een spannend jaar voor de scholen in de kernen. Hierover wordt later nog de discussie 
gevoerd.  
Sinds het wegvallen van de Huttenkamp is er geen wijkcentrum meer in het centrum van Wij-
chen. De fractie van de PvdA dient een motie in waarin wordt aangedrongen op een haalbaar-
heidsstudie om het kasteel te verbouwen in nauw overleg met KBO, ANBO en de gebruikers van 
het kasteel. De heer Gatzen hoopt dat in het begrotingsjaar 2015 hier al gebruik van te kunnen 
maken en dient samen met de fractie van Lokale Dorpspartijen een motie in.  
De fractie van de PvdA dient mede de motie in betreffende het onderhoudsniveau van verhar-
dingen. De PvdA steunt het initiatief van AWC betreffende het jeugdhonk en in het kader van de 
leefbaarheid is de fractie mede-indiener van het amendement ten behoeve van de rijhal van 
Stichting Rijhal Bergharen.  
 
Lokale Dorpspartijen 
De heer Van Kuppeveld constateert dat het jaar 2014 ten einde loopt en de raad zich buigt over 
de begroting voor 2015. De bestemming ligt voor het grootste deel al vast. In de begroting is 
gelet op de inpassing van de diverse middelen uit de transities AWBZ, WMO, jeugdwet en parti-
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cipatiewet. Niet bekend was hoeveel middelen hiervoor beschikbaar waren. 
De heer Van Kuppeveld complimenteert het college met de sluitende begroting. De fractie heeft 
geen moties/amendementen ingediend, maar wacht de voorstellen van de andere fracties af en 
zal deze mogelijk steunen. Toch zijn er ten aanzien van de begroting nog enkele opmerkingen 
met name ten aanzien van de projectbegroting. In het verleden was bij diverse projecten spra-
ke van forse overschrijdingen. De heer Van Kuppeveld roept op om in 2015 vast te houden aan 
de afspraken en eventuele overschrijdingen te melden voordat de plannen zijn uitgevoerd. In-
dien dit niet gebeurt, dan hoopt Lokale Dorpspartijen dat passende maatregelen genomen wor-
den.  
Met betrekking tot de afvalstoffenheffing is het uitgangspunt dat de vervuiler betaalt. Het is 
echter ook niet de bedoeling op deze manier geld binnen te halen. De fractie wil het beleid inza-
ke de afvalstoffenheffing in 2015 heroverwegen en zal komen met concrete voorstellen.  
Het leerlingenvervoer wordt jaarlijks behoorlijk overschreden. Dit heeft vaak te maken met oor-
zaken van buitenaf. De fractie verzoekt het college om de mogelijkheid te onderzoeken om het 
budget voor leerlingenvervoer om te zetten naar een open eindregeling, zodat onrust bij de ge-
bruikers kan worden voorkomen. 
Met betrekking tot startersleningen is op 14 juni 2014 een motie aangenomen. Toegezegd is 
voor de begrotingsbehandeling met concrete voorstellen te komen. De heer Van Kuppeveld 
heeft nog geen voorstel mogen ontvangen en vraagt om een reactie van het college. 
 
De voorzitter schorst de vergadering en meldt dat om 17.15 uur een maaltijd klaar staat in ka-
mer 1.03. Om 18.20 uur zal de vergadering worden hervat. 
 
Om 18.20 uur heropent de voorzitter de vergadering voor de eerste termijn van het college. 
 
- Eerste termijn college 
 
 
Wethouder Thijsen dankt voor de complimenten aan het college, het vorige college, het ma-
nagementteam, de afdeling financiën voor het financieel verantwoorde beleid. Het college en 
het ambtelijk apparaat doen het voor de inwoners van Wijchen. Dit sluit aan bij de opmerkingen 
van D66. Hij wil niet polariseren. Dit gebeurt in de samenleving al voldoende. Wel wil hij ervoor 
zorgen het goed te doen. Op deze wijze heeft hij ook de algemene beschouwingen geïnterpre-
teerd. Natuurlijk is niet iedereen het over alles eens. 
Naar aanleiding van de amendementen en moties merkt hij het volgende op. 
Het verhogen van de OZB (amendement 1) met 1,9% is indien puur naar de cijfers wordt geke-
ken, niet noodzakelijk. Wanneer naar de ambitie wordt gekeken en er gespaard moet worden 
voor wensen van de toekomst, dan is de verhoging wel nodig. Hij begrijpt dat de wensen van 
het CDA niet 1 op 1 hetzelfde zijn als die van de coalitie. De wensen van het CDA zijn echter 
ook niet te betalen nadat de septembercirculaire is verwerkt. Wijchen is een van de goedkoop-
ste gemeenten van Nederland. Het college voert echter het coalitieprogramma uit. Dit betekent 
dat eerst gespaard wordt en pas daarna geld wordt uitgegeven. Dit betekent een Ozb-verhoging 
van 1,9%. Het college ontraadt amendement 1 van het CDA. 
Het betoog van Sociaal Wijchen interpreteert hij als volgt: er zou vanavond geen enkel amen-
dement of motie goedgekeurd kunnen worden. Hij zag echter ook een meedenkende houding. 
Door D66 wordt opgemerkt dat een solide begroting geen doel is. Het college is van mening dat 
pas wanneer de middelen er zijn, dit de garantie is dat in de toekomst extra dingen kunnen 
worden gerealiseerd. Het is ook een ambitie. Wethouder Thijsen is van mening dat om te kun-
nen innoveren en modern te blijven een solide begroting en sparen voor de toekomst de beste 
manier is. 
Amendement 8 van de VVD inzake het afschaffen van toeristenbelasting voor jeugdverenigingen 
onderschrijft het college in de geest. Het is mogelijk om vrijstelling te krijgen op activiteiten, 
maar niet op objecten, op scoutinggebouwen, kantines etc.  
Hij raadt aan het amendement om te zetten naar een motie en het college de ruimte te geven 
dit uit te werken. Wanneer dit in de verordening opgenomen wordt moet dit goed afgedicht zijn. 
Het college kan dan met een apart voorstel komen.  
De woorden van de PvdA raken hem en hij dankt hen hartelijk voor de felicitaties ten aanzien 
van zijn nieuwe benoeming.  
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Wethouder Engels gaat in op een tweetal amendementen en een motie, die zijn portefeuille be-
treffen. Er wordt gesproken over de huisvesting van de ambtelijke organisatie. Hij is blij te con-
stateren dat de samenleving zich heel positief uitspreekt als het gaat om de keuze van het ge-
bouw. De drie belangrijke redenen om deze keuze te maken zijn financieel, functioneel en duur-
zaamheid.  
Naar aanleiding van het betoog van de heer Gatzen, met als leidraad de weg naar de toekomst, 
is hij het ermee eens dat in het kader van de weg naar Welzijn en zorg de sociale wijkteams erg 
belangrijk zijn. In de zoektocht is al veel ervaring opgedaan, maar er kan nog veel verbeterd 
worden. Wijchen is er echter klaar voor om de decentralisatie middels een zachte landing in 
goede banen te leiden. ICT is uitermate belangrijk, niet alleen voor sturing, maar ook monito-
ring is hierbij een belangrijk onderwerp. Hierin wordt privacy vanzelfsprekend meegenomen. Hij 
meldt dat volgende maand regio breed een nota wordt voorgelegd waarin ingegaan wordt op de 
ICT. De bedoeling is op 1 januari 2015 hiermee te starten, dan wel zo snel mogelijk daarna. 
Het college kan zich vinden in de motie inzake het wijk/ontmoetingscentrum in het centrum van 
Wijchen, maar wil dit breder trekken. Er zou niet alleen gekeken moeten worden naar het kas-
teel, maar mogelijk ook het koetshuis.  
Het college kan zich eveneens vinden in het amendement van de VVD inzake de blauwe loods, 
maar vraagt de raad om het beslispunt zo te interpreteren dat het college de ruimte krijgt om 
dit in te passen binnen wet- en regelgeving.  
Naar aanleiding van amendement 5, inzake het jeugdhonk bij AWC, heeft wethouder Engels al 
gesproken met Meer Welzijn en het bestuur van AWC. De link om voor de jeugd iets te doen is 
een valide argument. Voor de jongeren zal dit niet het verenigingsgebouw zijn, maar een plaats 
bij AWC waar zij zich thuis voelen. De achterstand in het onderhoud zou met Plurijn opgepakt 
kunnen worden met behulp van een vorm van arbeidsmatige dagbesteding op het sportpark. 
Voor MEER Welzijn kan het ook een vindplaats zijn voor jongeren. Het college kan zich in het 
amendement vinden.  
 
Wethouder Loermans ziet met betrekking tot zijn portefeuille raadsbrede steun voor het vereni-
gingsleven, de kleine kernen en de inzet in het coalitie-programma. Het verschil van mening zit 
meer in het tempo en iets meer of minder, dan in het inhoudelijke. 
Kernachtig Wijchen noemt de sporthal op Schaarweide. Er is sprake geweest van een soort 
rouwproces dat het college met de stichting heeft moeten doorlopen. Dit is logisch omdat men 
hier jarenlang mee bezig is geweest. Hij heeft nogmaals met mevrouw Meijers gesproken en er 
zijn alleen mogelijkheden in de kleine kernen zelf. Het is nu tijd voor de volgende stap. Er is een 
projectleider aangesteld die binnenkort met het bestuur van het dorpshuis aan de slag gaat. 
Wanneer er sprake is van een dergelijk grootschalig burgerinitiatief dan moet vooral gezamen-
lijk worden opgetrokken en gekeken worden hoe dit gerealiseerd kan worden.  
Met betrekking tot het leerlingenvervoer, merkt wethouder Loermans op dat dit al een open 
eind regeling is. Hij vermeldt dat in de Marap al zichtbaar is dat sprake is van een lichte daling 
van de kosten van 3%.  
Het college kan zich vinden in het amendement inzake het onderhoudsniveau verhardingen.  
De rijhal van de Stichting Rijhal Bergharen past niet in het huidige accommodatiebeleid. Het 
signaal is echter duidelijk en heeft wat het college betreft sympathie. Het is aan de raad hier-
over een besluit te nemen. 
Ten aanzien van het voetpad van de Huurlingsedam naar het centrum is al aangegeven dat het 
college met de projectontwikkelaar heeft gesproken over een tijdelijke voorziening. De project-
ontwikkelaar was hiertoe niet bereid. Aan de raad is toegezegd dat een voorstel zal worden 
voorgelegd voor een tijdelijke voorziening. Wethouder Loermans pleit ervoor het amendement 
aan te houden tot dit raadsvoorstel kan worden voorgelegd. 
In reactie op het amendement inzake de Dorpsontwikkelingsplannen, merkt hij op dat sprake is 
van een kleine beleidswijziging. Gesteld is dat nadat de eerste start is gemaakt, de kosten uit 
de lopende zaken betaald zouden moeten worden.  
Wethouder Loermans is groot voorstander van snel internet in het buitengebied in Wijchen. Er is 
al € 100.000 opgenomen in de begroting, waarmee een pilotproject wordt opgesteld. Doelstel-
ling is tegen de reguliere abonnementskosten snel internet te kunnen aanbieden in het buiten-
gebied. Het college is op zoek naar partners in de pilot. Het ZTO heeft al aangegeven dit in 
overweging te willen nemen, evenals de gemeente Druten en enkele bedrijfsverenigingen. 
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Wanneer nu extra middelen beschikbaar gesteld worden, dan zullen deze partners hiervan af-
zien en niets doen. Het ZLTO heeft wel degelijk een belang in het buitengebied om dit te reali-
seren. Wethouder Loermans pleit ervoor eerst de pilot op te starten. Wanneer blijkt dat meer 
budget nodig is, zal het college naar de raad toekomen. 
In reactie op de motie van D66 betreffende het kunstbeleid merkt hij op dat de hoogste financi-
ele nood voorbij is. Hij wil graag de handschoen oppakken en met een kunstbeleid komen.  
Het college staat positief tegenover de motie, maar heeft moeite met beslispunt 2. De overheid 
gaat taken op zich nemen om actief te zoeken naar atelier of repetitieruimte. Dit is iets wat de 
samenleving goed zelf kan. Indien beslispunt 2 wat minder strak geformuleerd zou worden, dan 
kan het college dit omarmen. 
Naar aanleiding van motie 7 inzake de muziekverenigingen, merkt hij op dat dit al gebeurt in 
Wijchen. De verenigingen hebben al opgetreden bij de evenementen rond Market Garden en 
zullen ook optreden bij de bevrijdingsfeesten in 2015 en enkele andere evenementen. De ge-
meente gaat niet over evenementen die door andere partijen worden georganiseerd. Tijdens de 
vierdaagse doen Wijchense muzikanten mee in het regionale Vierdaagse orkest. Dit is historisch 
ontstaan. In het verleden is aan de Wijchense verenigingen gevraagd of zij dit konden, maar 
omdat dit in de vakantieperiode viel, was dit niet mogelijk. Het college ontraadt de motie.  
 
Wethouder Schaap gaat in op het werkbedrijf en de Wet BUIG. Wijchen zit in een spannend tra-
ject, het eerste onderdeel van de MGR. In de komende periode zullen veel stukken aan de raad 
worden voorgelegd. De bestuurscommissie heeft het gevoel goed op weg te zijn. Er worden 
werkgevers benaderd etc. Zij is het ermee eens dat er nog veel moet gebeuren.  
Als gevolg van de Wet BUIG blijkt dat er meer mensen in de bijstand zitten, dan was berekend. 
Er is sprake van een verandering in de berekeningssystematiek en dit betekent dat gemeenten 
onder de 40.000 inwoners extra budget krijgen en gemeenten boven 40.000 inwoners gekort 
worden. Dit wil niet zeggen dat het college niet alles op alles zet om meer mensen aan het werk 
te krijgen. Het project Workfast is een groot succes. Zij is graag bereid om nadere cijfers aan te 
leveren. Wat het college betreft gaat werk zeker boven uitkering. Er zitten echter mensen bi die 
moeilijk aan het werk geholpen kunnen worden. De cijfers t/m 1 oktober 2014 zijn beschikbaar. 
Wijchen wil in 2040 energieneutraal zijn. Afgelopen dinsdag is een mooie start gemaakt en is 
gesproken met alle leefbaarheidsgroepen over de randvoorwaarden om te komen tot windturbi-
nes. Wethouder Schaap is er trots op dat de mensen hun schouders hier onder willen zetten. De 
opdracht is gezamenlijk verstrekt. De doelstelling is voor de zomervakantie 2015 met een voor-
stel naar de raad te komen.  
Er wordt ook hard gewerkt aan zonnepanelen. Naar aanleiding van de motie van Sociaal Wij-
chen merkt zij op dat zeker onderzocht wordt wat de mogelijkheden zijn. Zij wil dit in samen-
hang oppakken en voorkomen dat versnipperd gewerkt wordt. Wanneer het college meer tijd en 
ruimte krijgt, zou het de motie kunnen omarmen. 
Wethouder Schaap merkt naar aanleiding van de motie van D66 betreffende de diftar-heffing 
op, dat de overheid natuurlijk betrouwbaar moet zijn. Er worden echter overal fouten gemaakt. 
Zij kan niet garanderen dat de foutmarge tot nul wordt gereduceerd. Het college stelt voor de 
afrekening over het jaar 2014 af te wachten. Deze is per 1 februari 2015 beschikbaar. Daarna 
kan dit in de benchmark worden bekeken.  
Het college ontraadt de motie van Sociaal Wijchen inzake 65+, goedkoop met de bus. Wethou-
der Schaap denkt dat veel mensen van 65 jaar en ouder een goed inkomen hebben. Het is niet 
meer van deze tijd te denken dat mensen van 65 niet de middelen zouden hebben om openbaar 
vervoer te betalen. Zij raadt aan na de evaluatie van de WMO in 2015 te kijken of er een voor-
stel nodig is om iets meer voor de minima te doen. Middels het opstapproject, en de regiotaxi is 
al veel gedaan om het openbaar vervoer goedkoop en bereikbaar te maken. Het is niet goed 
hier uit te gaan van één leeftijdscategorie. 
 
Burgemeester Verheijen gaat in op twee onderwerpen die zijn portefeuille betreffen: samenwer-
king en Wijchen 21. 
Met betrekking tot samenwerking beluistert hij uitspraken die in overeenstemming zijn met de 
tot nu toe gekozen lijn. Eerst kijken of de gemeente het zelf kan doen. Indien dit niet het geval 
is, kijken of dit binnen de schaal van het Land van Maas en Waal mogelijk is, zo niet dan binnen 
het rijk van Nijmegen en vervolgens binnen de Stadsregio. Op deze wijze wordt bij alle vraag-
stukken gezocht naar de meest passende schaal. Hij sluit aan bij de heer Gerrits: op deze ma-
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nier wordt zo min mogelijk bijgedragen aan het crematorium van gemeenschapsgeld ten gevol-
ge van mislukte schaalvergroting.  
Met betrekking tot Wijchen 21 zijn de observaties juist. Waar het gaat om het externe effect, is 
er nog niet veel zichtbaar. Het gaat vooralsnog om het interne proces. Er zijn veel zaken in be-
weging gezet binnen de organisatie. Er is een reorganisatie gaande, waarbij andere keuzes ge-
maakt worden t.a.v. de aansturing, de ontwikkeling van het dienstverleningsconcept. De huis-
vesting is een van de vele punten die in Wijchen 21 een plek krijgen. Het is van belang dat aan 
de medewerkers een goede huisvesting geboden wordt zodat ook op een goede wijze de dienst-
verlening een plek kan krijgen. Belangrijk is ook de informatievoorziening/ICT. Vorig jaar is een 
masterplan vastgesteld met een investering van € 1 miljoen om de informatievoorziening in 
brede zin weer op het peil van nu te brengen. Op korte termijn krijgt de raad een informatieno-
ta met de stand van zaken. 
De moties van D66 betreffende de doorlopende scan op subsidiemogelijkheden ziet burgemees-
ter Verheijen als een ondersteuning van het college. Het college is van mening dat hier meer in-
zet op gepleegd moet worden. D66 wijkt echter af op twee elementen: een structurele focus op 
subsidiemogelijkheden en het betrekken van andere gemeenten.  
Het college wil graag de handschoen oppakken en die twee elementen toevoegen. Burgemees-
ter Verheijen zegt een informatienota toe. 
Naar aanleiding van motie 5 van D66 inzake het hijsen van de regenboogvlag merkt hij op dat 
hij eerder in de raad al heeft aangegeven dat iedereen in Wijchen welkom is. Wanneer ter on-
dersteuning hiervan de vlag gehesen moet worden, heeft het college hier geen enkel probleem 
mee. Het is aan de raad om deze motie te steunen; het college zal deze dan van harte uitvoe-
ren. 
 
Burgemeester Verheijen vermeldt dat door wethouder Loermans is ingegaan op het amende-
ment dat door de stuurgroep DOP’s is ingediend, amendement 9. Hij had mevrouw Van Haren 
nog de gelegenheid willen geven dit amendement toe te lichten. Na de schorsing zal de tweede 
termijn hiermee gestart worden.  
De voorzitter schorst om 18.55 uur de vergadering en heropent de bijeenkomst om 19.25 uur. 
 
- Tweede termijn van de raad 
 
De spreekvolgorde is omgekeerd ten opzichte van de eerste termijn. De voorzitter geeft aller-
eerst het woord aan mevrouw Van Haren. 
 
Mevrouw Van Haren constateert dat vanavond al meerdere keren is gesproken over de kracht 
van de samenleving, de participerende inwoner. In Burgers aan Zet betekent dit dat de ge-
meente vertrouwen heeft in de visie van inwoners, dat uitgegaan wordt van hetgeen de inwo-
ners willen. 
De stuurgroep DOP’s wil graag doorgaan met het werk dat de inwoners ingebracht hebben op 
het gebied van wonen, bouwen, voorzieningen, verkeer en vervoer c.q. welke ontwikkelingen 
gewenst zijn in de kernen. Er is een kennismakingsbijeenkomst gehouden met de trekkers van 
de DOP’s en er zal nog een evaluatie plaatsvinden met de andere werkgroepen. Er is budget 
nodig en het amendement roept op om uit de bestemmingsreserve voor de DOP’s € 12.500 be-
schikbaar te stellen.  
 
De voorzitter dankt mevrouw Van Haren. Hij constateert dat het amendement raadsbreed is in-
gediend en gaat ervan uit dat dit unaniem overgenomen wordt. 
 
Hij geeft het woord aan de heer Van Kuppeveld. 
 
Lokale Dorpspartijen 
De heer Van Kuppeveld heeft weinig toe te voegen aan zijn eerste termijn. Hij concludeert dat 
alle partijen onder eigen voorwaarden wensen dat de burgers in Wijchen willen blijven wonen. 
De amendementen/moties zijn besproken in de fracties. Een groot aantal kan worden overge-
nomen. 
Hij vermeldt dat de fractie van Lokale Dorpspartijen akkoord gaat met de amendementen 2, 4, 
6 t/m 10. De fractie stemt niet in met de amendementen 1, 3 en 5. 
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Met betrekking tot de moties geeft de heer Van Kuppeveld aan dat de fractie van Lokale Dorps-
partijen akkoord gaat met motie 1 t/m 7.  
 
De voorzitter vraagt de heer Van Kuppeveld om een toelichting op de amendementen waarmee 
de fractie niet akkoord kan gaan. 
De heer Van Kuppeveld licht toe dat Lokale Dorpspartijen van mening is dat voor wensen in de 
toekomst een buffer moet worden opgebouwd. Het verlagen van de OZB is niet mogelijk. 
Naar aanleiding van amendement 3, merkt hij op dat het inderdaad niet van deze tijd is te stel-
len dat 65+-ers niet voldoende middelen zouden hebben om met de bus te gaan. 
De fractie stemt tegen amendement 5. Lokale Dorpspartijen gunt de jongeren een jeugdhonk, 
maar vindt dat van het amendement een precedentwerking uitgaat. Straks komen meer vereni-
gingen vragen om dergelijke faciliteiten. 
 
PvdA 
De heer Gatzen heeft in eerste termijn gesproken over de weg van de toekomst; de weg naar 
energieneutraal, naar solidariteit, naar werk, zorg en ondersteuning. In tweede termijn deelt hij 
de moties/ amendementen in twee categorieën in: voor in de wegwijs, en de categorie de weg 
kwijt. 
Amendement 1 ziet hij als een amendement waarin men de weg kwijt is. Er is sprake van een 
bepaalde ambitie.  
 
De heer Klaus vraagt waarom meegegaan wordt met de wethouder die gesteld heeft dat het 
verhogen van de OZB gelijk staat aan het hebben van ambitie. 
De heer Gatzen wil de voorzieningen op peil houden en zelfs uitbreiden. Daar past dit amende-
ment niet bij. 
De heer Klaus begrijpt nog niet waarom het verhogen van de OZB gelijk zou staan met het 
hebben van ambitie. Het is ook mogelijk te zoeken naar creatieve oplossingen. Waarom worden 
de ambities waargemaakt over de rug van de burgers? 
De heer Gatzen wijst erop dat de burgers profiteren van de voorzieningen en de ambitie. Wan-
neer er ook nog gespaard moet worden en men een solide beleid voor de toekomst wil hebben, 
zal een OZB-verhoging nodig zijn. 
De heer Klaus blijft het vreemd vinden dat de overheid gaat bepalen aan welke ambities het 
geld uit gegeven wordt, terwijl van de inwoners hiervoor een bijdrage gevraagd wordt. De hele 
avond zijn de burgers aan zet geweest. Dit past hier niet bij. 
De her Gerrits stelt dat het niet alleen om de ambitie gaat, maar ook meespeelt dat in de be-
groting nog een flink aantal risico’s zit, zoals Breed, de huishoudelijke zorg en de bijstand. Het 
zou eenvoudig zijn nu al het geld terug te geven aan de burgers, terwijl dit over twee jaar weer 
teruggevraagd moet worden. Wijchen heeft de laagste lasten van de regio. Waarom moet dit 
nog lager? Het is toch geen doel op zich? 
De heer Klaus wijst erop dat de risico’s zijn opgenomen in de risicoparagraaf. Hiervoor is al ge-
reserveerd.  
De heer Gerrits erkent dit. Hij stelt dat de kans dat dit voorkomt erg groot is. 
De heer Klaus concludeert dat nu dubbel wordt gereserveerd. Over de rug van de burgers wordt 
bepaald waar de ambitie naar toe moet. 
De heer Brink refereert aan de amendementen waar het CDA voor is. Totaal gaat dit om een 
bedrag van € 400.000 (25.000 rijhal, 18.500 voetbal en 350.000 voor het snel internet). Wan-
neer deze voorstellen aangenomen worden, dan is de OZB-verhoging niet eens genoeg. 
De heer Klaus meent dat de raad ook een stap terug moet durven zetten. 
De heer Brink concludeert dat wanneer de amendementen worden aangenomen, de OZB ver-
hoogd moet worden met hetzelfde bedrag.  
De heer Klaus wijst erop dat door het CDA andere voorstellen zijn gedaan. 
De heer Gerrits concludeert dat het CDA pleit voor het weglaten van de ambities en vervolgens 
zelf met ambitieuze voorstellen komt 
De heer Klaus heeft geluisterd naar de inwoners en hierop de amendementen geformuleerd. De 
begroting geeft een overschot aan en de fractie vraagt zich af waarom dit gecreëerd wordt. 
 
De heer Gatzen vervolgt zijn betoog. De PvdA vindt amendement 2 “wegwijs”. Amendement 3 
betreffende gratis busvervoer zou goed zijn, indien dit gold voor alle Wijchenaren. Dit hoort 
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thuis bij het minimabeleid.  
Amendement 4 inzake de blauwe loods, noemt hij “wegwijs”. Hierdoor komt er grond vrij. 
De fractie van de PvdA kan zich vinden in amendementen 4, 5, 6. Amendement 7 is overbodig 
omdat het college al komt met een voorstel. De PvdA kan zich ook vinden in amendement 8, 
toeristenbelasting afschaffen voor jeugdverenigingen.  
 
De heer Derks informeert of hij goed begrepen heeft dat wanneer amendement 8 gewijzigd 
wordt in een motie en het dictum wordt aangepast, zodat aan het college gevraagd wordt met 
een voorstel te komen, het college hiermee zou kunnen instemmen. 
Dit is juist, aldus wethouder Thijsen. Het bedrag van € 3000 kan dan gereserveerd worden, zo-
dat een technisch goede oplossing gezocht kan worden. Daar is tijd voor nodig. 
 
De heer Gatzen stelt dat de PvdA instemt met amendement 9 betreffende de dorpsontwikke-
lingsplannen.  
De fractie volgt de wethouder waar het gaat om de snelle internetverbinding in het buitenge-
bied.  
In de motie betreffende het wijk/ontmoetingscentrum in het centrum van Wijchen, richt de frac-
tie zich op het hele kasteelgebied.  
De motie inzake de doorlopende scan op subsidiemogelijkheden is prima.  
De fractie stemt eveneens voor de motie inzake het kunst en cultuurbeleid. 
Met betrekking tot de motie van D66 inzake de diftar-heffing, merkt de heer Gatzen op dat niet 
gegarandeerd kan worden dat de foutmarge op nul komt. Er wordt bovendien al gewerkt aan 
een minimale foutmarge. 
De motie voor het hijsen van de regenboogvlag is prima.  
De motie voor zonnepanelen is overgenomen.  
Met betrekking tot motie 7 inzake het uitnodigen van Wijchense muziekverenigingen voor een 
bijdrage aan gemeentelijke evenementen, merkt hij op dat hier echt sprake is van  
“de weg kwijt”. Dit is symbolisch voor regeldrukverhoging. 
 
D66 
Mevrouw Dauphin gaat in op de reactie van wethouder Thijsen op de opmerking dat een solide 
begroting voor D66 niet het doel is. Het is geen doel maar een uitgangspunt. Een solide begro-
ting is belangrijk en een randvoorwaarde. 
De motie van D66 inzake het kunstbeleid is niet bedoeld om de wethouder aan het werk te zet-
ten. Aan het college wordt gevraagd initiatieven te ondersteunen. Het is niet de bedoeling dat 
het college met een voorstel komt. 
Mevrouw Dauphin snapt de reactie van de wethouder op de motie rond de diftar-heffing. Na-
tuurlijk worden er fouten gemaakt bij de uitvoering van beleid. De overheid moet er echter naar 
sterven dat fouten niet gemaakt worden en dat maatregelen worden genomen om dit te voor-
komen. Dan moet het uitgangspunt nul fouten zijn.  
De heer Brink stelt voor om in het dictum te spreken over een inspanningsverplichting om de 
foutmarge tot nul te reduceren. 
Mevrouw Dauphin merkt naar aanleiding van amendement 1 op dat verhoging of verlaging van 
de OZB geen doel is. Het is echter reëel om de OZB te verhogen. 
De fractie van D66 heeft veel moeite met amendement 2, onderhoudsniveau verhardingen. Het 
is staand beleid en nu wordt ineens geroepen dat het niveau omhoog moet. Ter ondersteuning 
wordt een foto van de Huurlingsedam getoond. Dit ligt nog bij de projectontwikkelaar en de 
gemeente is hier niet verantwoordelijk voor. De fractie ziet geen reden het onderhoudsniveau 
nu te verhogen. Ooit is bewust hiervoor gekozen. Zij is van mening dat de evaluatie afgewacht 
moet worden.  
 
De heer Gerrits vindt het jammer dat gerefereerd wordt aan de foto van de Huurlingsedam. Er 
waren nog 10 andere foto’s opgenomen. Voor de Huurlingsedam is inderdaad een andere partij 
verantwoordelijk. Wanneer naar heel Wijchen gekeken wordt is er voldoende reden om deze 
stap te maken. Wanneer het niet gedaan wordt, is de gemeente uiteindelijk duurder uit. 
 
Mevrouw Dauphin dringt aan op een meer integrale aanpak. D66 zal het amendement niet 
steunen.  
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Met betrekking tot het voorstel van Sociaal Wijchen, inzake 65+, goedkoop met de bus, volgt 
de fractie de wethouder. Het is niet van deze tijd. 
Het voorstel voor een jeugdhonk bij AWC is apart. Er was een jeugdhonk en hiervan is een 
sportaccommodatie gemaakt. Nu wordt van een sportaccommodatie een jeugdhonk gemaakt. 
Het is sympathiek dat verenigingen willen helpen dit maatschappelijke probleem op te lossen. 
Het hebben van een jeugdhonk is echter beleid van de gemeente. Het hoort onder het jeugd- 
en jongerenbeleid. De gemeente kan hier dan ook eisen aan stellen. Als het van de club is, dan 
mogen zij ermee doen wat zij willen. 
 
De heer Gerrits wil gehoor geven aan initiatieven vanuit de samenleving. Dit is een initiatief 
waarin een stapje verder gekeken wordt dan waar de gemeente naar kijkt. Hij ziet het als een 
experiment dat een kans moet krijgen.  
 
Mevrouw Dauphin constateert dat zij wel € 25000 aan de gemeente vragen. Als er geen beleid 
is, is er geen geld. 
De heer Gerrits vraagt of dit de standaard reactie is op ieder burgerinitiatief? 
Mevrouw Dauphin is voor maatwerk. Dit vindt zij een slecht idee. 
De fractie van D66 wijst m.b.t. het amendement voor de rijhal in Bergharen op het beleid voor 
sportverenigingen en accommodaties. De hal valt hier niet onder. D66 zal het amendement niet 
steunen. 
Het voetpad Huurlingsedam is een goed verhaal. De fractie gaat hierin mee, ook gezien de reac-
tie van de wethouder.  
D66 zal het amendement inzake de toeristenbelasting voor jeugdverenigingen steunen. 
In reactie op het amendement inzake de inrichting van het kasteel als wijkcentrum, merkt zij op 
dat het jammer is dat gedacht wordt dat het voldoende is dat men een dak boven het hoofd 
heeft, maar voorbij gegaan wordt aan de inrichting als wijkcentrum.  
 
De heer Gatzen licht toe dat de fractie dit niet zelf heeft ingevuld. Het is aan de mensen ge-
vraagd. Die zien het kasteel niet alleen als huis van de politiek. 
 
Mevrouw Dauphin vindt de combinatie erg vreemd. Wanneer de gemeente een vergadering 
heeft, moeten deze mensen er uit. De fractie steunt het amendement niet.  
Zij begrijpt dat het college de motie inzake zonnepanelen heeft overgenomen. D66 is voor zon-
nepanelen, het moet wel integraal beleid zijn. Zij vertrouwt erop dat het goed komt. 
Het amendement betreffende de muziekverenigingen zal de fractie niet steunen. 
De blauwe loods blijft een probleem. D66 ziet er geen toegevoegde waarde in dat de blauwe 
loods wordt verplaatst.  
 
Kernachtig Wijchen 
De heer Gerrits refereert aan de eerste termijn van de heer De Kievit. Aangegeven werd dat 
0,5% van de begroting nog gewijzigd zou kunnen worden. Hij is hier eigenlijk trots op. Dit duidt 
erop dat het college vrij nauw volgt wat in het coalitieakkoord is opgenomen. De raad hoeft vrij 
weinig bij te sturen. 
De heer De Kievit ziet dit als een compliment aan het college. 
 
De heer Gerrits is al nader ingegaan op amendement 1 inzake de OZB. Kernachtig Wijchen zal 
hier niet mee instemmen. 
De fractie gaat niet mee met amendement 2, 65+, goedkoop in de bus. Het is niet goed dit al-
leen voor de groep 65+-ers in te stekken. Het raakt ook mensen die het heel goed hebben. 
 
De heer De Kievit begrijpt het. Wanneer je in de bus kijkt, zitten hier niet de mensen met een 
eigen auto. Wanneer gratis vervoer wordt aangeboden, zal dit niet tot gevolg hebben dat de 
bussen ineens overvol zijn. Voor mensen met een dunne portemonnee zal het een groot verschil 
maken. 
 
De heer Gerrits denkt dat dit bij een ander onderwerp thuishoort.  
De fractie van Kernachtig Wijchen stemt niet in met het voorstel voor het vrijliggend voetpad 
Huurlingsedam. Het college komt met een voorstel en dit wil hij graag afwachten.  
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Kernachtig Wijchen wacht de pilot af inzake snel internet in het buitengebied. Bij de kaderbrief 
is hiervoor een voorstel toegezegd. 
De fractie steunt de motie van de PvdA inzake het kasteel. De fractie vindt ontmoetingsplaatsen 
voor ouderen belangrijk, maar heeft op voorhand wel twijfels m.b.t. het kasteel. Er dient ook 
gekeken te worden naar andere locaties in het centrum. 
In reactie op de opmerkingen rond de omslag diftar-heffing, merkt de heer Gerrits op dat indien 
sprake is van een inspanningsverplichting, Kernachtig Wijchen de motie zal steunen. De vraag 
is zelfs dan of het zinvol is. Er dient altijd gestreefd te worden naar zo min mogelijk fouten. 
 
Mevrouw Dauphin denkt hier hetzelfde over. In de vorige vergadering heeft wethouder Schaap 
echter gesteld dat het niet zo ernstig was. 
De heer Gerrits kan dit niet beoordelen. Hij wacht graag de benchmark af.  
De motie betreffende de regenboogvlag vindt hij overbodig. 
Mevrouw Dauphin wijst erop dat door de voorzitter in de vorige raadsvergadering is gesteld dat 
indien de raad het goed vond, het college bereid was de vlag te hijsen. Het is daarom goed dit 
met elkaar vast te stellen. 
 
De heer Gerrits zal de motie steunen. De motie inzake de muziekverenigingen vindt hij sympa-
thiek, maar hij vertrouwt erop dat de organisatoren van dit soort evenementen zeker in staat 
zijn dit zelf te regelen. De gemeente hoeft zich hier niet mee te bemoeien.  
 
De voorzitter vraagt nog om een reactie van Kernachtig Wijchen t.a.v. amendement 1. 
De heer Gerrits stelt dat Kernachtig Wijchen het amendement niet zal steunen. Er zit een be-
hoorlijk risico in de transities en de huishoudelijke zorg. Daarnaast zijn er ambities bij alle par-
tijen. Er is echt een marge nodig. Wijchen is de goedkoopste gemeente in de regio. Dit is vol-
doende om de OZB zo te laten.  
 
VVD 
De heer Derks dankt voor de beantwoording van de vragen en de opmerkingen. De VVD stemt 
tegen amendement 1. Het coalitieakkoord staat vol met ambitie. Ook komen de extra zorgtaken 
nog naar de gemeente toe en zijn de gevolgen hiervan nog niet duidelijk. 
De fractie stemt voor het amendement inzake het onderhoudsniveau verhardingen. Dit dient te-
rug te worden gebracht naar kwaliteitsniveau B. 
Het amendement 3, 65+, goedkoop in de bus, vindt de fractie ouderwets. De VVD-fractie is 
voor het amendement betreffende de blauwe loods. Indien het college maatwerk wil leveren en 
volgens de regels wil handelen, sluit de fractie zich hierbij aan. 
De VVD voor de amendementen 5 (jeugdhonk AWC) en 6 (rijhal Bergharen). De fractie vindt 
het amendement inzake het vrijliggend voetpad Huurlingsedam overbodig en wacht het voorstel 
van het college af. De VVD is indiener van het amendement voor afschaffen van de toeristenbe-
lasting voor jeugdverenigingen. De fractie is mede-indiener van het amendement inzake het 
budget 2015 voor de DOP’s.  
Er is al budget beschikbaar in de begroting voor de snelle internetverbinding in het buitenge-
bied. Het college moet een kans krijgen en de fractie wacht de ontwikkelingen af.  
In reactie op de ingediende moties, stelt de heer Derks dat indien de motie om het kasteel in te 
richten als wijk/ontmoetingscentrum breder getrokken wordt dan alleen het kasteel en ook de 
directe omgeving en het centrum hierbij betrokken worden, de fractie de motie zal steunen. 
 
De heer Gatzen merkt op dat gestart wordt met het kasteel. Er wordt gevraagd om een haal-
baarheidsstudie, maar het biedt ook ruimte om wat breder te kijken. Aan eventuele mogelijkhe-
den in het kasteel mag echter niet voorbij gegaan worden. 
De heer Klaus informeert of de motie aangepast wordt? Al meerdere keren is de suggestie ge-
daan niet uit te gaan van het kasteel. 
De heer Gatzen komt hier nog op terug. 
 
De heer Derks constateert dat de subsidiescan al in de begroting is opgenomen. De extra ruim-
te kan opgepakt worden met eventuele omliggende gemeenten.  
De motie kunst en cultuur klinkt positief. 
De fractie is tegen de motie inzake de diftar-heffing. Het is goed dit om te zetten in een inspan-
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ningsverplichting, maar de evaluatie over heel 2014 dient afgewacht te worden. 
De VVD-fractie is voor de motie voor het hijsen van de regenboogvlag en tegen de moties 6 
(zonnepanelen) en 7 (muziekverenigingen). 
 
Sociaal Wijchen 
De heer De Kievit constateert dat gesproken worde over de laatste 0,5% van de begroting. Het 
college heeft de andere 99,5% al in de pocket. 
Het amendement om de OZB te verlagen is sympathiek. Er zijn echter ook huurders, die mee 
zouden moeten profiteren. 
Het amendement betreffende het onderhoudsniveau van de verhardingen lijkt op het initiatief-
voorstel van Kernachtig Wijchen. Het kan geen kwaad dit door te voeren. De fractie van Sociaal 
Wijchen stemt hiermee in. 
De fractie van Sociaal Wijchen handhaaft het amendement 65+, goedkoop in de bus. Bij de 
evaluatie van het minimabeleid komt dit onderwerp opnieuw aan de orde. 
Sociaal Wijchen stemt in met het voorstel voor de blauwe loods. Het voorstel voor het jeugd-
honk bij AWC past niet in het beleid. Er mag geen uitzondering gemaakt worden. Hetzelfde 
geldt voor de subsidie voor de rijhal in Bergharen. Dit past niet in het beleid. 
De wethouder heeft aangegeven dat er een oplossing komt voor het voetpad vanuit de Huur-
lingsedam. Er is echter nu sprake van een probleem en dit dient nu opgelost te worden. Sociaal 
Wijchen stemt voor het amendement. 
De wethouder heeft toegezegd aan de slag te gaan met het voorstel om de toeristenbelasting 
voor jeugdverenigingen af te schaffen. Sociaal Wijchen stemt in met het amendement t.a.v. het 
budget 2015 voor de DOP’s. Aan de snelle internetverbinding voor het buitengebied wordt al 
gewerkt. Het is de taak van commerciële partijen, niet van de gemeente.  
De heer De Kievit vindt het inrichten van het kasteel als ontmoetingscentrum een mooi idee, 
maar wijst op de toegankelijkheid van het gebouw voor minder valide mensen.  
 
De heer Gatzen vraagt wat Sociaal Wijchen ervan vindt dat de raadzaal nu niet toegankelijk is 
voor mensen met een rolstoel? 
De heer De Kievit vindt dat dit toegankelijk gemaakt zou moeten worden. 
De heer Gatzen komt hier nog op terug. Hij wil het kasteel teruggeven aan de burgers, jong en 
oud. Dit kan in combinatie met de kasteeltuin. 
 
De heer De Kievit stemt voor de motie inzake de doorlopende subsidiescan en de moties kunst 
en cultuur voor iedereen, omslag diftar-heffing en het hijsen van de regenboogvlag van D66.  
Ook stemt Sociaal Wijchen voor de moties 6 (zonnepanelen) en 7 (uitnodigen muziekverenigin-
gen voor evenementen). 
 
CDA 
De heer Klaus vindt het een aparte avond. Dit zou het hoogtepunt moeten zijn in het politieke 
jaar. In de afgelopen 20 minuten zijn vooral de lijstjes van moties en amendementen afgeraf-
feld. De tendens is even wachten omdat het college met iets komt, omdat de ambitie laag zou 
zijn etc. Het is even wachten op het voetpad, op snel internet, op de voortgang Wijchen 21, op 
werk……  
 
De heer Gerrits wijst erop dat de coalitie net is gestart. Het zou vreemd zijn wanneer alles al 
geregeld was. Het is goed dat het CDA probeert tempo te maken, maar deze fractie moet wel 
realistisch zijn m.b.t. de volgorde. 
 
De heer Gatzen heeft in zijn eerste termijn gesproken over de weg naar de toekomst. De toe-
komst in deze begroting is 2015. Het is niet zo dat overal op gewacht moet worden; een aantal 
zaken is al in gang gezet. 
De heer Klaus erkent dat de coalitie pas onderweg is. In mei werd echter ook gesteld even af te 
wachten omdat de raad net geïnstalleerd was. Bij de begroting zou de ambitie naar voren ko-
men. Indien de ambitie is even af te wachten, dan vraagt hij zich af hoe lang. 
Met betrekking tot het voetpad dient actie ondernomen te worden. Er is sprake van een gevaar-
lijke situatie. 
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De heer Gatzen merkt op dat alle partijen dit onderschrijven. De wethouder heeft aangegeven 
met een voorstel te komen. Wat wil het CDA nog meer? 
De heer Klaus wil snelheid. De projectontwikkelaar heeft aangegeven het niet te willen doen. 
Het CDA roept op om het voetpad nu aan te leggen. De coalitie wil nog even wachten. 
Waar is het dualisme? De raad heeft haar eigen verantwoordelijkheid en mag opdrachten geven 
aan het college. De raad hoeft niet af te wachten tot het initiatief teruggekoppeld worde in het 
tempo van het college. Het college moet de opdrachten van de raad uitvoeren. Dat is de juiste 
volgorde.  
De CDA-fractie houdt amendement 1 overeind en vindt het signaal te belangrijk dat ambitie al-
leen maar met geld is te betalen.  
De fractie stemt niet in met amendement 2 (onderhoudsniveau verhardingen). Dit is een veran-
dering in het beleid en burgers en verenigingen worden opgezadeld met BANd 
Ook volgt de fractie amendement 3 (65+, goedkoop in de bus) niet. Met betrekking tot de 
blauwe loods is de heer Klaus van mening dat de burgers zelf goed in staat zijn om ruimte te 
zoeken. 
Het CDA gaat mee met het amendement inzake het jeugdhonk bij AWC. Het initiatief komt van-
uit de samenleving en moet een kans krijgen.  
De fractie is mede-indiener van het amendement inzake de rijhal in Bergharen en stemt hier-
mee in. 
 
Mevrouw Dauphin constateert dat het CDA overal geld voor uitgeeft en geen verhoging wenst 
van de OZB. Het moet wel in balans blijven.  
De heer Klaus wijst erop dat er meerdere jaarschrijven zijn. Het is niet zo dat alle uitgaven ten 
laste hoeven te komen van 2015. 
De fractie is tegen het amendement om de toeristenbelasting voor jeugdverenigingen af te 
schaffen. De jeugdvereniging wordt hier niet beter van, maar de bezoekers die het gebouw af-
huren. 
De CDA-fractie steunt het amendement inzake het budget 2015 van de DOP’s. 
Naar aanleiding van het voorstel voor snel internet in het buitengebied, merkt de heer Klaus op 
dat aan de initiatiefnemers gevraagd is een berekening te maken. Dit lag veel hoger dan het 
bedrag in het amendement omdat de fractie van mening is dat ook partijen zoals ZLTO en on-
dernemers moeten bijdragen. In de kadernota is € 1 miljoen opgenomen voor glasvezel. Ook 
hier moet afgewacht worden. De fractie handhaaft het amendement. 
Met betrekking tot het wijk/ontmoetingscentrum in het centrum van Wijchen wijst de heer Klaus 
op de mogelijkheden aan de overkant, het huidige gemeentehuis. 
 
De heer De Kievit wijst erop dat het gebouw niet meer voldoet aan de eisen. Is het dan nog zin-
vol dit in te richten voor dit doel? 
De heer Klaus merkt op dat de discussie hierover volgende week aan de orde is. Het is zonde 
om dit stuk vastgoed in te leveren voor een paar parkeerplaatsen.  
De subsidiescan is al in de plannen opgenomen. 
 
Mevrouw Dauphin wijst erop dat door de voorzitter is geconcludeerd dat twee extra elementen 
door de motie worden toegevoegd: het structureel scannen en de samenwerking met andere 
gemeenten. 
De heer Klaus is er voorstander van dat gekeken wordt naar mogelijke extra inkomsten.  
Ten aanzien van kunst en cultuur, merkt hij op dat aangesloten kan worden bij bestaande initia-
tieven. In dat geval kan de fractie overwegen de motie te steunen. 
 
De motie omslag diftar-heffing vindt hij voorbarig. De oproep is goed, maar de fractie zal de 
motie niet steunen. 
Het CDA steunt de motie voor het hijsen van de regenboogvlag volmondig. 
Naar aanleiding van de motie zonnepanelen, wijst de heer Klaus erop dat wanneer je langs 
scholen of wijkgebouwen rijdt, bv. in de vakanties of ’s avonds er vaak lichten branden of zelfs 
de verwarming nog aan is. Er dient ook gekeken te worden naar het verminderen van energie-
gebruik voordat alle daken worden vol gelegd met zonnepanelen. 
 
Mevrouw Dauphin vindt dat sprake is van EN-EN. 



 

Verslag openbare raadsvergadering d.d. 6 november 2014  pagina 17 van 20 

De heer Klaus meent dat opgeroepen moet worden eerst het energieverbruik te verminderen en 
dan zo zuinig mogelijk energie op te wekken. 
De heer De Kievit erkent dat zeker sprake is van verspilling. Het is echter ook interessant om 
extra energie op te kunnen wekken. Dit levert extra middelen op. Het gaat niet alleen om het 
milieu. 
De heer Gerrits begrijpt dat het CDA wil afwachten. Eerst het energieverbruik omlaag en ver-
volgens nadenken over zonnepanelen.  
De heer Klaus heeft aangegeven dat de samenleving ook moet nadenken hoe zij zo min moge-
lijk energie kunnen verbruiken. De energie die verbruikt wordt dient energiezuinig te worden 
opgewekt. Om dit signaal kracht bij te zetten, zal de fractie de motie niet steunen. 
Hij constateert dat de motie inzake de muziekverenigingen weinig bijval krijgt en de CDA-fractie 
trekt de motie in. 
Hij is tenslotte benieuwd hoe het er in mei 2015 voor staat en of nog verder afgewacht moet 
worden voordat de daad bij het woord gevoegd wordt. 
 
 
- Dupliek van het college 
 
Wethouder Schaap merkt naar aanleiding van de opmerkingen omtrent de motie diftar-heffing, 
op, dat zij in de vorige vergadering heeft aangegeven dat zij een marge zou accepteren. Het 
systeem is in 2013 ingevoegd en er ware problemen met omwisselingen. Zij vraagt de raad de 
evaluatie van 2014 af te wachten. Voor 1 januari 2015 is onhaalbaar als men ook wil kijken 
naar de benchmark. Het college ontraadt de motie. 
 
Wethouder Loermans neemt de raad serieus waar het gaat om het voetpad Huurlingsedam. Er 
is al een voorstel in voorbereiding, waarin 2 varianten zijn berekend. Hierin is ook een dekking 
opgenomen. Hij is verbaasd dat alsnog dit amendement wordt voorgelegd.  
Hetzelfde geldt voor snel internet in het buitengebied. Het gevaar van steun aan het bedrijfsle-
ven ligt op de loer. Vanuit de leefbaarheidsgroepen is aangegeven dat zij snel internet willen; 
de komst van glasvezel zal dit mogelijk vertragen. Wanneer op voorhand meer middelen be-
schikbaar gesteld worden, trekt de ZLTO zich terug. Zij hebben groot belang bij snel internet 
voor de agrariërs en staan positief tegenover het pilotproject.  
De doelstelling is internet aan te bieden met een kleine investering van de burgers zelf, maar 
tegen normale abonnementskosten. Er wordt al jaren aan gewerkt en er komt nu schot in de 
zaak. Hij denkt dat het buitengebied hier het meest mee geholpen is. 
 
Wethouder Thijsen merkt op dat de vraag van Lokale Dorpspartijen m.b.t. de startersleningen 
nog niet is beantwoord. Er is een financiering gevonden, zodat dit buiten de begroting om gefi-
nancierd kan worden. In de volgende cyclus zal een voorstel aan de raad worden voorgelegd.  
Wethouder Thijsen vindt dat het CDA een punt heeft dat niet alles opgelost hoeft te worden met 
de OZB. Er kan ook creatief gekeken worden naar eventuele ruimte die nog in de begroting zit. 
In de septembercirculaire is € 424.000 over. Het CDA wil €350.000 onttrekken uit het overschot 
2014 voor de internetverbinding in het buitengebied. Daarnaast valt € 128.000 weg omdat het 
CDA de OZB niet wil verhogen. Er ontstaat dan een gat.  
De heer Klaus merkt op dat hij heeft aangegeven dat dit over meerdere jaarschijven gezien 
moet worden, niet alleen 2015. 
 
Wethouder Thijsen vindt dat dit niet kan, er wordt dan te veel op zaken vooruitgelopen.  
De heer Klaus meent dat wanneer het over 2 jaar verdeeld wordt, het probleem is opgelost.  
Wethouder Thijsen is van mening dat de fractie van het CDA dan, zoals zij zelf aangeven, een 
creatieve dekking dient te zoeken voor het bedrag van € 128.000. Kiezen is altijd verliezen. 
De heer Klaus denkt dat niet de raad, maar het buitengebied verliest. 
 
De voorzitter wijst erop dat aangegeven is dat amendement 4(blauwe loods) gewijzigd zou 
moeten worden. Ook is sprake van de omzetting van amendement 8 (toeristenbelasting jeugd-
verenigingen) zou worden omgezet in een motie, dan wel anders geformuleerd zou worden.  
Hij schorst de vergadering. 
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Om 20.55 uur heropent de voorzitter de bijeenkomst en geeft het woord aan de heer Gatzen. 
 
De heer Gatzen meldt dat de motie inzake het kasteel overeind blijft. De motie geeft voldoende 
vrijheid aan de wethouder om dit in de haalbaarheidsstudie breder te trekken.  
Mevrouw Dauphin merkt op dat in de motie het gaat om het kasteel zelf. Nu wordt eigenlijk 
aangegeven dat het niet om het kasteel gaat. Wanneer dit ooit nagelezen wordt, snapt niemand 
hier iets van. 
De heer Klaus constateert dat de tekst en de intentie van de motie absoluut verschillend zijn. 
Dit zou met elkaar in overeenstemming gebracht moeten worden. 
 
De heer Gatzen stelt dat de fracties de vrijheid hebben tegen te stemmen. 
 
De voorzitter gaat over tot de besluitvorming. 
 
- amendement 1 van de fractie van het CDA “geen verhoging OZB” 
De fractie van het CDA stemt voor het amendement. 
De fracties van Sociaal Wijchen, Lokale Dorpspartijen, Kernachtig Wijchen, D66, VVD en PvdA 
stemmen tegen het amendement. 
Het amendement is verworpen! 
 
- amendement 2 van de fracties van PvdA, Kernachtig Wijchen en VVD ”onderhoudsniveau 

verhardingen” 
De fracties van Lokale Dorpspartijen, PvdA, VVD, Kernachtig Wijchen en Sociaal Wijchen stem-
men voor het amendement. 
De fracties van CDA en D66 stemmen tegen het amendement. 
Het amendement is aangenomen! 
 
- amendement 3 van de fractie van Sociaal Wijchen “65 plus? Goedkoop met de bus”,  
De fractie van Sociaal Wijchen stemt voor het amendement. 
De fracties van Lokale Dorpspartijen, PvdA, CDA, VVD, D66 en Kernachtig Wijchen stemmen te-
gen het amendement. 
Het amendement is verworpen! 
 
- amendement 4 van de fractie van de VVD “blauwe loods naar vrijwilligers” 
De fracties van Sociaal Wijchen, Kernachtig Wijchen, VVD, PvdA en Lokale Dorpspartijen stem-
men voor het amendement. 
De fracties van CDA en D66 stemmen tegen het amendement. 
Het amendement is aangenomen! 
 
- amendement 5 van de fractie van Kernachtig Wijchen “toekenning subsidie jeugdhonk 

 voetbalclub AWC” 
De fracties van PvdA, CDA, VVD en Kernachtig Wijchen stemmen voor het amendement. 
De fracties van Lokale Dorpspartijen, D66 en Sociaal Wijchen stemmen tegen het amendement. 
Het amendement is aangenomen! 
 
- amendement 6 van de fracties van Kernachtig Wijchen, CDA, PvdA en VVD “toekenning 

subsidie Stichting Rijhal Bergharen” 
De fracties van CDA, Kernachtig Wijchen, VVD, PvdA en Lokale Dorpspartijen stemmen voor het 
amendement. 
De fracties van Sociaal Wijchen en D66 stemmen tegen het amendement. 
Het amendement is aangenomen! 
 
- amendement 7 van de fractie van het CDA “vrijliggend voetpad Huurlingsedam” 
De fracties van Lokale Dorpspartijen, CDA en Sociaal Wijchen stemmen voor het amendement. 
De fracties van PvdA, VVD, D66 en Kernachtig Wijchen stemmen tegen het amendement. 
Het amendement is verworpen! 
 
- amendement 8 van de fractie van de VVD “toeristenbelasting jeugdverenigingen” 
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Het amendement wordt ter vergadering omgevormd tot een motie. 
 
- amendement 9 van de fracties van CDA, D66, Kernachtig Wijchen, Lokale Dorpspartijen, 

 PvdA, Sociaal Wijchen en VVD “budget 2015 uitwerkgroepen Dorpsontwikkelingsplannen” 
De raad stemt unaniem voor het amendement. 
Het amendement is aangenomen! 
 
- amendement 10 van de fractie van het CDA “snelle internetverbinding in hele buiten- 

 gebied” 
De fracties van Lokale Dorpspartijen en CDA stemmen voor het amendement. 
De fracties van PvdA, VVD, D66, Kernachtig Wijchen en Sociaal Wijchen stemmen tegen het 
amendement. 
Het amendement is verworpen! 
 
- raadsvoorstel 14 AZ 060: “Begroting 2015” 
De raad stemt unaniem in met het voorstel. 
Het voorstel is aangenomen! 
 
 
Door de fracties in de gemeenteraad worden onderstaande moties ingediend: 
 
- motie 1 van de fracties van PvdA en Sociaal Wijchen “kasteel inrichten tot (parttime) 

 wijkcentrum / ontmoetingscentrum” 
De heer Klaus verklaart dat het CDA zich niet kan verenigen met de uitleg en de teksten van de 
motie en daarom tegen de motie stemt. De fractie staat sympathiek tegenover de oproep. 
De fracties van Lokale Dorpspartijen, PvdA, VVD en Kernachtig Wijchen stemmen voor de mo-
tie. 
De fracties van Sociaal Wijchen, D66 en CDA stemmen tegen de motie. 
De motie is aangenomen! 
 
- motie 2 van de fractie van D66 “Doorlopende scan op subsidiemogelijkheden” 
De raad stemt unaniem voor de motie. 
De motie is aangenomen! 
 
- motie 3 van de fractie van D66 “Kunst en cultuur voor iedereen” 
De heer Verbeeten onthoudt zich van stemming in verband met activiteiten waarbij hij betrok-
ken is. 
De fracties van Lokale Dorpspartijen, PvdA, D66 en Sociaal Wijchen stemmen voor de motie. 
De fracties van CDA, VVD en Kernachtig Wijchen stemmen tegen de motie. 
De motie is verworpen! 

 
- motie 4 van de fractie van D66 “Rechtvaardige omslag diftar-heffing” 
De fracties van Lokale Dorpspartijen, PvdA, VVD, D66, Kernachtig Wijchen, Sociaal Wijchen 
stemmen voor de motie. 
De fractie van het CDA stemt tegen de motie. 
De motie is aangenomen! 
 
- motie 5 van de fractie van D66 “Hijsen regenboogvlag” 
De raad stemt unaniem voor de motie. 
De motie is aangenomen! 
 
- motie 6 van de fractie van Sociaal Wijchen “Onderzoek naar verruiming mogelijkheden 

 aanschaf zonnepanelen voor dorpshuizen en wijkcentra” 
De fracties van Sociaal Wijchen, Kernachtig Wijchen, D66, VVD, PvdA en Lokale Dorpspartijen 
stemmen voor de motie. 
De fractie van het CDA stemt tegen de motie. 
De motie is aangenomen!  
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- motie 7 van de fractie van het CDA “Wijchense muziekverenigingen uitnodigen voor bij-
drage aan gemeentelijke evenementen” 

De motie wordt ingetrokken! 
 
- motie 8 van de fractie van de VVD “toeristenbelasting jeugdverenigingen” 
 
De heer Gerrits onthoudt zich van stemming vanwege zijn betrokkenheid. 
De fracties van Lokale Dorpspartijen, PvdA, VVD, D66, Kernachtig Wijchen en Sociaal Wijchen 
stemmen voor de motie. 
De fractie van het CDA stemt tegen de motie. 
De motie is aangenomen! 
 
 
4.  14 AZ 075 Septembercirculaire 2014 
De heer Boumans stelt dat de VVD de nota niet transparant vindt waar het gaat over de finan-
ciering van de extra taken in het kader van de transities. De uitkering vindt plaats via het ge-
meenteronds als een aparte post “integratie uitkering sociaal domein”. Voor 2015 komt een be-
drag van € 20,1 miljoen naar Wijchen. Voor WMO-taken komt er € 4,4 miljoen bij; voor partici-
patie € 6,5 miljoen en voor de jeugdzorg € 9,1 miljoen. Het college zal verantwoording afleggen 
over de bestedingen. Zijn er op basis van deze circulaire nog veranderingen te verwachten ten 
aanzien van het WMO- jeugd en jongerenbeleid en het participatiebeleid, zoals dit in oktober is 
vastgesteld op basis van de meicirculaire? 
De heer Boumans vraagt daarnaast hoe verder gegaan wordt nu het financiële kader bekend is. 
Hoe wordt de raad verder geïnformeerd over de besteding van deze middelen? 
 
Wethouder Thijsen licht toe dat ten aanzien van de inhoud, er een informatieavond wordt ge-
houden. Deze is al ingepland. Het budget is groter dan verwacht. Er is begroot op basis van de 
meicirculaire. In de toelichting wordt al aangegeven dat het college een jaar wil draaien, zodat 
er ervaringsgegevens beschikbaar komen. Er is een buffer. Het overschot is niet meegenomen 
naar de algemene reserve.  
 
Wethouder Engels constateert dat de gelden inderdaad ruimer zijn dan het budget dat voor de 
leveranciers is bepaald. Er is echter aanzienlijk minder geld beschikbaar dan voorgaande jaren. 
De middelen zijn gereserveerd en de ruimte die er in zich zal het komende jaar gebruikt wor-
den. In de clusters B en C zijn de middelen op het niveau van de zorgleveranciers opgenomen. 
Dit geeft een goed inzicht in de huidige situatie. 
 
De voorzitter brengt het voorstel in stemming. 
 
De raad stemt unaniem in met het voorstel. 
Het voorstel is aangenomen! 
 
 
5.  Sluiting 
De voorzitter sluit om 21.15 uur de vergadering. 
 


